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 Čas velice rychle plyne a už zde máme konec roku 2013 a s 
ním spojené dny sváteční. Televize tisk a obchodní řetězce nás  
masírují reklamou a snaží se vnutit dojem, že bez toho či onoho 
nebudou Vánoce Vánocemi. Přeji Vám pevné odhodlání a výdrž 
nepodlehnout jejich vtíravým nabídkám a naopak si užít co nejvíce 
pohody v kruhu svých nejbližších a přátel. Bohatou  štědrovečerní 
tabuli a pod rozsvíceným vánočním stomečkem i jen drobný dárek, 
který vám bude věnován s upřímností a láskou. V nadcházejícím roce 
přeji především pevné zdraví, veselou mysl a ať je rok 2014 pro vás 
všechny rokem splněných přání! 

    
 Radomír Tománek 
    
    starosta obce 
 

Bilance 
  
 Závěr každého kalendářního roku přináší hodnocení uplynulého 
kalendářního roku podle jednotlivých oddílů rozpočtu obce. 
Příjmová stránka rozpočtu činila ke konci měsíce listopad 6.721tis.Kč., 
což je proti původnímu plánu příjmové stránky o 122tis. více.  Výdaje 
obce v závěru měsíce dosáhly částky  6.457 tis. Kč, zde ale ještě nejsou 
zaúčtovány výdaje na mzdy zaměstnanců, včetně zaměstnanců na VPP. 
I tak jsou výdaje proti původnímu i upravenému rozpočtu nižší.  
 Na poli silničního hospodářství se nám podařilo nesnížit četnost 
dopravní obslužnosti a zachovat spoje ve stávajícím rozsahu.  
 Z drobných oprav  se stihly provést pouze úpravy několika 
sjezdů z hlavní silnice. Co se nám nepovedlo ani přes velké úsilí bylo 
donutit Správu a údržbu silnic Bruntál, aby vyčistila po 16-ti letech 
příkopy v obci.  Dostalo se nám nebývalé  množství svatosvatých slibů 
s konkrétními  daty, kdy bude práce provedena, ale žel - skutek i pro 
letošní rok utekl. Proto jsme rozhodnuti obrátit se na nadřízený orgán 
SÚ Bruntál – Krajský úřad MsK.   
 Stav některých místních komunikací (např. Heinclovým, 
Urbaníkovým č.p. 33, zadní cesta k za RD od Nekorancových k p. 
Molčíkovi a další) je velmi neutěšený a proto se opravy místních 
komunikací stávají prioritou investičních oprav v r. 2014.  
 Z nákladů na opravy bytového fondu byly vynaloženy 
prostředky na opravu bytu č. p 1 – byt p. Malíkové M. Pro r. 2014 bude 
nezbytně nutné vyměnit okna v bytech na č.p. 85, které jsou doopravdy 
v havarijním stavu. Pokud budeme úspěšní při žádosti o dotaci, došlo by 
také k opravě celé fasády na tomto čísle popisném.  
 Základní škola dostala v letošním roce nové sociální zázemí a 
nyní nám už  naše školské zařízení rozhodně ostudu neudělá, naopak, 
stalo se něčím, co nám okolní obce v dobrém závidí. Nejmenším a 
menším dětem přibylo nové hřiště, které je doopravdy plně využíváno.  
 Veřejné osvětlení vzhledem k předloňské rekonstrukci již 
nevyžadovalo žádné velké investice. Ve dvou případech byly k zajištění 
bezpečnosti instalovány další světla a provedla se oprava 
bezpečnostních prvků na Nové Rudné. Pro potřeby venkovních  
kulturních akcí byla zakoupena a upravena pro naše potřeby přenosná 
rozvodná skříň („antoníček“).  
 Na poli kultury jsou již tradičně všechny aktivity spojené s 
dobrovolnou prací místních žen. Obec vyhověla všem podaným  
žádostem o podporu na poli kultury v obci.  
 Sociálním otázkám byla věnována stejná pozornost jako vloni a 
v rámci možností obce. Obecní rozpočet umožňoval zapůjčit menší 
částky občanům na překlenutí nepříznivé životní situace. V letošním 
roce celkem o tuto přechodnou výpomoc požádali 4 občané a všem bylo 



vyhověno. Nyní jsou všechny půjčené prostředky splaceny a řádně 
vráceny obci.  
 V oddíle  územního plánování dochází v této době k dokončení 
Územně plánovací dokumentace. Při hospodaření s obecními pozemky 
jsme úspěšně dokončili vrácení zbytku historckého majetku obce. 
Celkem se jedná o vrácení kolem 17 tis.m². Velká pozornost byla 
věnována narovnání skutečně užívaných pozemků. Celkem bylo 
vypracováno 10 geometrických plánů, kdy si uživatelé buď pozemky 
odkoupili, nebo byly  s nimi uzavřeny smlouvy o pronájmu.  
 Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň byla díky zaměstnancům 
VPP doopravdy v letošním roce zvláště viditelná. Opravené zastávky, 
vývěsky, zábradlí, úprava prostranství, parku a další, to vše přispělo k 
hezkému vzhledu Rudné.  V letošním roce jsme se zapojili do projektu 
„Zdravé stromy pro zítřek“. Během listopadu odborná komise z  
Lesnické a dřevařské fakulty Mendelovy univezity z Brna posoudila 
stav naší   nejvíce zasažené lípy v lokalitě bývalého hřbitova a zda 
uspějeme mezi 56-ti uchazeči se dozvíme v únoru 2014. 
 Opticky vykazuje péče o vzhled a údržbu obce největší výdaje z 
rozpočtu, ale tyto jsou snižovány o dotace z ÚP na mzdy 
zaměstnancům.    
 Činnost místní správy se udržuje standardně již léta na stejných 
výdajích. Výraznou úsporu za poslední 3 roky přinesly  náklady spojené 
s odměnami zastupitelstva.  
 Ke konci roku očekáváme zůstatek na účtu obce ve výši kolem 
250 tis. Kč, a to i přes skutečnost, že základní škole budeme muset 
uhradit ztrátu hospodaření z let minulých.   
 Touto dobou je připraven návrh rozpočtu obce na r. 2014 s jeho 
podobou se můžete seznámit na úřední desce obce, nebo na webových 
stránkách obce.  
 Celkově můžeme hodnotit správu věcí obecních za letošní rok 
jako úspěšnou a věříme, že se i s vaší pomocí podaří všechny plánované 
akce v novém roce naplnit. 
     Radomír Tománek 
         
 

 
Jak jsem byl v lese 

Ke konci listopadu jsem si udělal chvilku a 
nakoukl do obecního lesa. Lesa má obec 
docela slušný kousek - necelých 57 hektarů. 
Tato výměra již představuje slušný majetek. 
Od roku 2011 již hospodaříme v lese dle 
nového lesního hospodářského plánu, který je 

závazný po dobu 10 let, to je do roku 2020. Les není věcí krátkodobé 

spotřeby, a aby přinášel obci zisk, je třeba se o něj řádně starat. A co je 
velmi důležité, předávat jej nástupcům – novým zastupitelům v řádném 
stavu. Jedna z hlavních   povinností zastupitele je pečovat o majetek 
obce s péčí řádného hospodáře a věřte, to není někdy jednoduché. 
V první řadě zde chci ještě jednou poděkovat našim pracovníkům a 
pracovníkům veřejně prospěšných prací (vépépáci), kteří odvedli jak 
v loňském, tak zejména letos, obrovský kus práce. Les vypadá skutečně 
tak, jak vypadat má a konečně obec nemusí platit zbytečné pokuty za 
neplnění povinností vlastníka lesa, jak tomu bylo v minulosti. 
 
Dalším důvodem k zamyšlení bylo posouzení výnosů z lesa a nákladů 
na zalesňování, tady již historie tak veselá není. Není třeba být velký 
ekonom, nad některými  čísly se zastaví i selský rozum. Pro lepší 
přehlednost jsem to „hodil“ do tabulky. Názor si jistě každý udělá sám. 
 

ROK Těžba 
v m3 

Příjmy/Kč Zalesňování v ks 
sazenic/rok 

2005 584 482 614,00 X 
2006 325 456 937,00 2400 
2007 405 426 468,00 8300 
2008 211 220 072,00 4600 
2009 906 230 878,00 7600 
2010 671 353 498,00 6500 
2011 64 110 160,00 6000 
2012 242 277 420,00 12000 
2013/0
1-11 

269 333 380,00 16331 

 
Je velmi zvláštní, jak se obci v lese v některých letech nevedlo. Tak 
například v letech 2009, 2010 při nejvyšších ročních těžbách, byly 
příjmy skutečně velmi nízké. Kupodivu to nezpůsobila ani pěstební 
činnost, neboť množství vysazených sazenic na objem těžby nebyl nijak 
vysoký. Poměry těžba/příjmy v dalších letech si již okomentuje čtenář 
sám. V letech 2007 a 2008 byla obci uložena opatření k vylepšení 
zalesnění a opatření k obnově porostů, výsledkem byla pokuta ve výši 
6000,- Kč za nesplnění těchto opatření. Takže se sázením a zajištěním 
výsadeb se obec nevyrovnala a v podstatě tento neuspokojivý stav se 
nám daří dohánět až v letech 2012 a letos, kdy jsme vysadili  12000 a 
16331 sazenic, řádně prováděli ožínání a nátěr proti okusu. Dále jsme se 
dostatečně nestarali o lesní cesty a pořádek v lese, kdy nám byly 
Českou inspekcí životního prostředí v roce 2011 uloženy opatření 
k odstranění závad naštěstí bez pokuty. Opět pozůstatek z minulosti a 
tedy náklady. 



Závěrem chci poděkovat všem, kteří se podíleli na hospodaření, a to 
skutečném hospodaření v obecním lese a vyzdvihnout nemalou zásluhu 
na organizaci práce panem místostarostou Maňáskem. Věřím, že les 
předáme svým nástupcům v lepším stavu než v jakém jsme jej  převzali. 
  
         Mgr. Vladimír Procházka, předseda finančního výboru 
 
 
Co dodat? 
 
 V letošním roce byla naše obec společně s městem Bruntál 
pilotním územím nového systému svozu domovního odpadu. Každý 
nově zaváděný systém má své nedostatky a mouchy, které je potřeba 
vychytat a postupně odstraňovat. Problémy se vyskytovaly oboustranně, 
jak ze strany některých našich občanů, tak ze strany zaměstnanců 
Technických služeb. Pokud se kterýkoli občan obrátil na obec se 
stížností nebo problémem, vždy jsme se snažili najít „jádro pudla“ a 
problém vyřešit. V několika případech se občané dožadovali většího 
množství popelnic. Každá žádost byla individuálně posouzena a tam, 
kde to bylo doopravdy potřeba, byla nádoba na odpad přidána. Většinou 
na období zimního svozu. Ale když jsme se opakovaně přesvědčili, že 
příčinou přeplněnosti nádoby je netřídění odpadu, nádoba přidána 
nebyla. V ojedinělém případě se občan na obec vůbec nepřihlásil a 
pouze celoročně nadával, takže problém vlastně asi ani nechtěl  
odstranit, pouze nadávat.  
Problémy se zaměstnanci TS Bruntál byly převážně v lajdáckém 
ukládání nádob po výsypu u paneláku, nebo nevyvezení některých 
nádob. Pokud ale občané nahlásili nevyvezení popelnice na náš úřad, 
TS vyvezly nádobu buď v ten samý den, případně druhý den, a to na 
vlastní náklady. I pro příští období stačí jen a jen KOMUNIKOVAT s 
naším úřadem. Nadáváním si doopravdy nikdo nepomůže.  
Obyvatelé panelového domu i  OKÁLů  urgovali v průběhu roku 
přidání  dalších kontejnerů na separovaný dopad. Počet nádob je 
dostačující, ale chování některých občanů je na nedostatečnou. Pokud 
budou občané do  kontejnerů na plasty a sklo vyhazovat koberce, 
peřiny, pytle se senem, skelnou vatou, použité plenky zabalené do sáčku 
od chipsů, zbytky jídel, desky, autosedačky, atd., tak kontejnery 
skutečně nebudou postačovat. Drzost, (hloupost, lenost – doplňte si 
sami) některých obyvatelů   je do nebe volající, když vyhodí pytle 
směsného odpadu i s obálkami se svojí adresou, případně podepsané 
školní sešity svých dětí (v jednom případě vnuka) do kontejneru na 
plasty.  Navíc nedávná „ fyzická lustrace“ kontejnerů  prokázala, že 
stavení firma, provádějící rekonstrukci v paneláku, rozdělila stavební 
odpad do dvou kontejnerů na plast a jednoho na sklo! Divím se 

obyvatelům paneláku, že se  nikdo z nich  proti tomuto počínání 
neohradil a neupozornil OÚ. Vy z VAŠICH peněz chcete platit něco, co 
není Vaše? Protože firma si určitě vyfakturuje náklady spojené s 
likvidací a uložením množství odpadu majitelům panelového domu.  
Občas jsem si pomyslela, že se obec nemusela vůbec tolik snažit o 
výchovu ke třídění odpadů, jednoduše stačilo zvednout poplatek a mít 
svatej klid.  Ale i   naše   poslední akce “Kontejnery vzhůru kolečky“ 
prokázala, že  97% občanů poctivě  odpad třídí. Jen je potřeba dopilovat 
drobnosti – doopravdy sešlapávat PET lahve, papírové krabice a občas 
upozornit ty zbylé 3% lajdáků ať se polepší a nekazí naše  společné 
úsilí, které má jen jeden cíl – nezvyšovat poplatky za komunální odpad. 
Děkujeme všem občanům, kteří se chovají v této oblasti odpovědně. A 
že je vás skutečně 97% o tom svědčí i následující přehled o tvorbě 
odpadu.             
 

Rok Tonáž 
odpadu 
za celou 

obec 

Poplatek za 
uložení 
odpadu 

Poplatek za 
manipulaci  s 
popelnicemi 

Separ
ace 

tonáž 

Zpětná 
odměna 

2010 98,11 110 548,00 Kč 236 663,00 Kč 12,66 40 967,00 
Kč 

2011 96,46 109 337,00 Kč 232 172,00 Kč 12,83 38 032,00 
Kč 

2012 76,02 87 397,00 Kč 118 208,00 Kč 14,11 44 823,00 
Kč 

2013 
 

57,42 
(leden- 

listopad) 

67 670,00 Kč 
(leden- 

listopad) 

81 520,00 Kč 
(leden - říjen) 

12,91 
(leden
-září) 

51 553,00 
Kč 

(leden -září) 
K příjmům za separovaný odpad za letošní rok je potřeba ještě 
připočítat odměnu za odevzdaný elektroodpad – 29 tis.Kč a za 
odvezený žel.šrot – 3 167,-Kč.  
K dalším  výdajům této kapitoly je potřeba připočíst výdaje spojené s 
likvidací nebezpečného odpadu - 7 819,-Kč, velkoobjemového odpadu - 
25 650,-Kč a náklady na separaci 78 381,-Kč.   
 
Z uvedených čísel je zřejmé, že většina  našich občanů je dost 
uvědomělá při nakládání s odpadem. . Proto jsme pro r. 2014 přistoupili 
k jednoduššímu systému. Pro r. 2014 vám budou vydány známky pouze 
jedné barvy – oranžové s označením obce a rokem 2014. Odpad se bude 
vyvážet jako dosud každých 14 dnů. ALE POZOR!   
TS Bruntál pro r. 2014 připravily poměrně značné zvýšení tzv. 
manipulačního poplatku –  poplatek  za výsyp každé popelnice. Z výše 
uvedené tabulky vidíte, že tento poplatek byl už v uplynulém období  



značně vysoký. Manipulace s jednou popelnicí nás v r. 2012 stála kolem 
500,-Kč ročně (bez dalších nákladů  spojených s uložením na skládku 
atd.). Proto vás snažně prosíme, přistavujte k vývozu ve svozové dny   
(k hlavní silnici, chodíku u OKÁLů , atd.) pouze popelnice, které 
skutečně potřebujete vyvézt.  Pokud se tento systém neosvědčí, budeme 
nuceni přistoupit k opětovnému zavedení vícebarevných známek s 
různou frekvencí vývozu, a to i v průběhu kalendářního roku.  Prozatím 
velké většině z vás patří jen a jen naše poděkování. V množství 
vyseparovaného odpadu jsme v okrese Bruntál prozatím třetí, tzn. 
stojíme na pomyslné bedně! 
     Hanáková V.   
 
 
Umíme se ještě domluvit ? 
 
 V poslednín době  se stále častěji řeší vlastnické spory k 
pozemkům a jejich užívání mezi sousedy, občany a obcí, obcí a státem. 
Digitalizace katastrálních map zpřesnila hranice pozemků a někde 
přinesla zjištění, že užíváme pozemek, který není náš, nebo naopak 
někdo užívá  část našeho pozemku. Pokud se  dotčené strany rozumně 
domluví na  řešení, můžeme vykřiknout huráááá.   
 V obci se letos narovnávalo několik užívacích vztahů, a to 
nejen mezi obcí a uživateli, ale jak jsem psal i mezi sousedy navzájem. 
Většinou se sousedé  selským rozumem domluvili, ale nastaly i situace, 
kdy požadavky jedné strany byly nepřijatelné a nemožné pro stranu 
druhou. Sousedské vztahy, které dlouhé roky fungovaly, jsou narušeny 
a lidé se ze dne na den  přestanou vidět a  zdravit. V některých 
případech jsou postaveny na cizím pozemku stavby, nebo je pozemek 
oplocen a majitel stavby či oplocení si  nárokuje cizí pozemek. Začnou 
se používat další argumenty typu: „užíval jsem to v dobré víře“, „mám 
vydržovací právo“, „musí mi umožnit“ a podobně. Málokdo si ale 
připustí, že používá něčí majetek neoprávněně. 
 Na náš úřad se obrátili o pomoc  manželé,  kteří vedou spor s 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových. Pozemek o 
rozloze 512 m² (bažina), o který se původní majitel Bytové družstvo  
Bruntál celá desetiletí nehlásil, nestaral ani nezajímal, přešel do majetku 
státu a ejhle! Od příslušného úřadu obrželi ti,  kteří se o pozemek 
starali, dopis s vyjmenovaním různých zákonů o neoprávněném užívání 
pozemku a obohacováním se na úkor státu. Byli vyzváni k zaplacení 
nemalého nájmu i se zpětnou -  několikaletou platností.  Zároveň jim 
byla nabídnuta možnost odkoupení – za hubičku téměr 93 tis. Kč!  Spor 
se vleče a ještě není u konce. Poslední možností  je ukončení užívání.   
 Více než rok trvalo narovnání užívání pozemku  v dolní části 
Rudné mezi obcí  a několika majitely okolních nemovitostí. Postupem 

času se pozemek v majetku obce „zmenšil“ o několik set m², tak jak se 
posunovaly ploty. Dohodou mezi jednotlivými stranami se podařilo 
najít řešení, které vyhovuje všem. Bylo provedeno zaměření a oddělení 
pozemků podle skutečného stavu užívání. Větší část byla odprodána, 
jedna část směněna a malá část pozemku  pronajata. Dobrá vzájemná 
komunikace  přispěla k řešení a ke spokojenosti všech zainteresovaných 
stran. Společné náklady se rozdělily a každý zaplatil svůj podíl.  
 V současné době se řeší neoprávněné užívání pozemků p.č. 
912/24, 1019/62 a p.č. 2157/3 k.ú. Stará Rudná. (lokalita za 
hospodářskými budovami OKÁLů).  Zde rovněž „vyrostlo“ oplocení i 
stavby  na obecních pozemcích. Proběhlo zaměření podle skutečného 
stavu. Návrh geometrického plánu s žádostí o dělení, žádost  o vynětí z 
půdního fondu  a změnu užívání byly zaslány na příslušné úřady. Po 
jejich vyjádření proběhne  případné doplnění a vypracování geom. 
plánu. Pak nastane jednání mezi jednotlivými uživateli a obcí jako 
vlastníkem uvedených  pozemků.  
 Jednání a dohody mezi soukromými vlastníky vetšinou 
probíhají bez účasti obce. Občas se na světlo světa dostanou některé 
informace a je zajímavé, že to, co se vyčítá obci při řešení stejných 
záležitostí,  se mezi sousedy řeší daleko nekompromisněji. 
 S možností získání majetku do osobního vlastnictví se projevuje 
i touha mít ho co nejvíce a nejlaciněji. Pokud ho mám prodat, tak 
naopak co nejdráž.  Na tom by nebylo nic špatného, ale je potřeba si 
uvědomit, že o jakýkoliv majetek je potřeba se také starat. V případě 
veřejného majetku také s péči řádného hospodáře, jak je stanoveno v 
zákoně. 
Nikdo si nemůže přivlastňovat cizí majetek , nebo na cizím hospodařit 
bez souhlasu majitele.  Pokud k něčemu takovému v minulosti došlo, ať 
už z jakékoliv příčiny, je potřeba se rozumně domluvit. Nenechat si 
zatemnit mozek vidinou nepřiměřeného zisku i za cenu, že se budeme 
míjet bez pozdravu. 
 
     Radomír Tománek 
             starosta obce 

 
 
 

Adventní pozvánky 



 
NAŠIM DĚTEM PŘIPOMÍNÁME, ŽE V SOBOTU 7.12. PŘIJEDE V 

15:00 hod. DO SÁLU KULTURNÍHO DOMU  
          MIKULÁŠ 

 
BOHATÝ PROGRAM, OBČERSTVENÍ 

DĚTSKÁ TOMBOLA, NADÍLKA – VŠE JE 
ZAJIŠTĚNO. 

 
VÁNOCE NA ZÁMKU 

 
 V sobotu 14. prosince 2013 od 9:00 hod. Do 15:00 hod. 
bude probíhat tradiční vánoční jarmark s programem. 
Koncerty, prohlídky vánočních, výstavy Betlémů, výroba  
vánočních ozdob, ukázka a prodej domácí zabíjačky, prodej 
tradičního vánočního zboží, živých ryb, medoviny, občerstvení. 

 
 

MUZEUM V BRUNTÁLE VÁS SRDEČNĚ ZVE NA VERNISÁŽ 
VÝSTAVY 

 
„NARODIL SE, CHCI ZVĚSTOVAT“ 

 
která proběhne 5. prosince v 17:00 hod. v malé výstavní síni v zámku v 
Bruntále. Součástí bude pohyblivý keramický betlém Jaroslava Hrubého 
z Linhartov a kde vystoupí žáci ZUŠ.  
Výstava potrvá do 12.ledna 2014. 
 

 
Římskokatolická farnost   

srdečně zve občany na sobotu 21. prosince v 18:00 hod. do místního 
kostela na duchovně rozjímavé pásmo varhaních skladeb prokládaných 

vhodnými žalmy. Na varhany hraje Tomáš Ulrich.  
 

Upozornění na měsíc prosinec/leden 2014 

 
 Poslední zasedání zastupitelstva obce  v letošním roce se 
bude konat 16.prosince 2013 v 18:00hod.  
 
 Poštovní výdejní místo na našem OÚ bude ve dnech od 19. 
prosince  do pondělí 6.1.2014 u z a v ř e n o. 
 
 

 Obecní úřad bude z důvodu čerpání dovolené zaměstnanců  
u z a v ř e n  od čtvrtka 19.prosince 2013 až do pondělí 6. ledna 2014.  

Proto upozorňujeme občany, aby  nájmy z bytů a nebytových prostor za 
měsíc prosinec, případně jiné nedoplatky vyrovnali  do tohoto data.  

 
Poplatky za odpad, psy ubytovací a lázeňský pobyt za r. 2014 
zůstávají v nezměněné výši a platby na tento rok můžete hradit do 

pokladny obce od 6. ledna 2014. 
 
 

 Vývoz odpadu v měsíci prosinec bude ve dnech  
4.12. - měsíční a čtrnáctidenní, 18.12. čtrnáctidenní a na 

Nový rok, tj. 1.1.2014 bude měsíční a čtrnáctidenní. 
 
 

 Úhrn sněhu v  obci (pokud napadá) bude probíhat stejně jako v 
předcházejícím období a podle stanoveného harmonogramu. Jako první 

se uhrnuje prostor pro zásobování prodejny, autobusové zastávky, 
prostor od paneláků, činžáků, OKÁLů a poté všechny ostatní prostory. 

Pan Malík i Hanák budou počas celých svátků v pohotovosti.    
 

 
 Na 21. ledna 2014 chystá Římkokatolická farnost Malá 
Morávka v našem KD  opět farní ples.  Takže chystejte róby, 

vyvětrejte fraky, plánujte kadeřnice, protože bude bál!.  
 
 
 

 
 



F A R N Í   O K É N K O 
 

Roráty 
Přijměte pozvání na rorátní mše svaté v době adventní, které budou každý čtvrtek 

v kostele v Rudné v 6:30. Zahájeny budou průvodem dětí s lucerničkami temným 
kostelem. Pro děti bude po skončení rorátní mše připravena ve škole snídaně. 

 
Adventní koncert 

V sobotu 21. prosince v 18 hod. jste všichni srdečně zváni na pásmo varhanních skladeb 
prokládaných žalmy do našeho kostela v Rudné pod Pradědem. Na varhany bude hrát 
Tomáš Ulrich. 

 
Vánoční zpovídání 

Před Vánocemi bude rozšířená možnost svátosti smíření a to konkrétně ve v kostele 
v Rudné ve středu 18.12. od 16:00 do 16:30. Zpověď i rozhovor s knězem lze domluvit 
i individuálně po kterékoli mši svaté a také emailem (viz níže). 

 
Betlémské světlo 

Kdo se chce zapojit do této akce a mít Betlémské světlo doma při Štědrovečerní 
večeři, nebo ho také někomu přinést, může využít možnosti zapálit si Betlémské světlo 
také v našem kostele v Rudné, a to 24. prosince od 13 do 13:30 hodin. (během té doby 
nebude možná prohlídka jesliček – to bude možné 25.12. – viz níže). 

Udělejme letos na Štědrý den někomu osamocenému radost maličkým dárkem, 
spojeným s úsměvem a ujištěním, že není ve světě sám… 

 
Betlém - jesličky 

Přijměte pozvání po dobrém a vydatném svátečním obědě na Slavnost Narození 
Páně (1. svátek vánoční – 25. prosince) na malou procházku do našeho kostela 
v Rudné, kde bude možno si od 15 do 16 hodin prohlédnout slavnostně vyzdobený 
kostel, ale především se třeba se svými dětmi či vnoučaty zastavit u Betléma. To vše 
bude doprovázeno vánoční hudbou. V kostele bude možnost si ještě zapálit také 
Betlémské světlo. Prohlídka Betlémů bude také možná před nebo po kterékoli mši svaté 
(viz níže). 

 
Jeden dárek navíc pro děti v Africe 

Naše farnost se letos zapojí do projektu Jeden dárek navíc pro děti v Africe a o letošních 
Vánocích podpoří ty, kteří to velmi potřebují. Podpora bude formou výtěžku 
z pokladničky z betléma (černoušek). Váš dar do „černouška“ tak může pomoci potěšit 
nejmenší děti v Zambii a přispět na stavbu mateřské školy pro 350 chudých dětí v 
nejlidnatější farnosti sv. Pavla v arcidiecézi Lusaka. Náklady na stavbu činí přibližně 
700 Kč na jedno dítě, které bude do této školky chodit.  
Nedostatek vody, hlad, bída, infekční nemoci a vysoký počet lidí nakažených virem 
HIV/AIDS jsou utrpení, která sužují obyvatele Zambie. Tato země se svou vysokou 
úmrtností celosvětově řadí na osmé místo. Mezi těmi nejmenšími je řada sirotků nebo 
velmi chudých dětí, kterým pobyt v mateřské škole - jakmile bude postavena - zajistí 
základní péči a předškolní výchovu. 
Individuální dárci mohou přispět také přímo na bankovní účet Papežských misijních 
děl: 72540444/2700, variabilní symbol: 240. Do zprávy pro příjemce uveďte: Zambie.  

 
 
 
 

Přehled vánočních bohoslužeb 
 

24.
12. „půlnoční” 20:00 Václavov 22:00 Rudná 24:00 Andělská Hora 

25.
12. 

Narození Páně 
1. svátek vánoční 10:00 Malá Morávka 

26.
12. 

Sv. Štěpána 
2. svátek vánoční 8:00 Světlá Hora 10:00 Dolní Moravice – domov 

28.
12.  16:00 Václavov 18:00 Dětřichovice 

31.
12. Závěr obč. roku 15:30 Světlá Hora 17:30 Malá Morávka 

1.1
.14 Nový rok 9:30 Andělská Hora 11:00 Malá Morávka  

 
 

     V neděli 29. prosince  

se bude konat 

v Malé Morávce  

u Schindlerovy stodoly 

ŽIVÝ BETLÉM. 
Začátek ve 14:00 hod. 
 

 
 
 
 
 

 
Bližší informace o bohoslužbách a dalších akcích farnosti můžete najít na 

http://farnost-malamoravka.cz/  
nebo  

http://www.facebook.com/farnost.malamoravka. 
 

Kontakt na faru: rkf.rudnapodpradedem@doo.cz, 554 273 110 (záznamník) 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vážení spoluobčané, 

1. - 14. ledna 2014 proběhne Tříkrálová sbírka. Znovu budete mít 
možnost se setkat s koledníky, kteří do Vašich domovů přinášejí 
Boží požehnání a zároveň Vám nabídnou uskutečnit dobrý skutek 
ve formě finančního daru na podporu charitního díla v naší vlasti 
a na humanitární pomoc. Velmi si ceníme Vaší přízně a podpory a 
dopředu děkujeme za Vaši dobrotu a štědrost. 

Za koledníky Tříkrálové sbírky Charity ČR 
 

              P. Mgr. Marek Žukowski                               Bc. Petr Kučerka 
              asistent Tříkrálové sbírky                                          ředitel 
       Charity Odry 
pro oblast Andělská Hora, Karlova Studánka,  
    Rudná p. P., Světlá Hora, Václavov,  
        Dolní Moravice, Malá Morávka 

 

 
 

 
 
 

V prosinci  oslaví své narozeniny  
 
 pan Ing. Jiří Foltis   69 let 
  
 pan Jiří Vařák   65 let 
  
 pan Emil Urbaník   65 let 
  
 paní Anna Štalmachová  63 let 
  
 paní Božena Prosecká  60 let 
 
 

Všem oslavencům přejeme do dalších dlouhých let jen a jen 
to nejlepší! 
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